
Zápis č. 16 ze zasedání zastupitelstva obce Věžnice konaného dne 14.12.2023 

Bod 1 – Zahájení schůze 

Jednání zastupitelstva obce Věžnice bylo svoláno v souladu s §91 odst.1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích a 

zahájeno starostou Davidem Drahošem.  

Přítomno je 8 zastupitelů. Tomáš Vavroušek je omluven. Starosta shledal zastupitelstvo jako 

usnášeníschopné dle §92 odst. 9 zákona o obcích.  

Ze zasedání zastupitelstva je pořizován zvukový záznam. 

Začátek 19:06 hod. 

 

Bod 2 – Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

Starosta D. Drahoš: „Navrhuji jako zapisovatele pana Milana Chalupníka, ověřovatele zápisu pana Ing 

Vítězslava Kunce a pana MUDr. Stanislava Wasserbauera.“ 

Návrh usnesení č. 146/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje ověřovatele zápisu pana Ing. Vítězslava Kunce a pana MUDr. Stanislava 
Wasserbauera. 
Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 146/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 3 – Schválení programu 

Starosta D. Drahoš: „Navrhuji rozšíření programu zasedání o bod č. 8 Převod majetku na ZŠ a MŠ Věžnice, 

bod č. 9 Stanovení výše úplaty za předškolní vzdělávání, bod č. 10 Stanovení výše úplaty za školní družinu, 

bod č. 11 Odpisový plán pro ZŠ a MŠ Věžnice, bod č. 12 Dodatek č. 2 Chemcomex a bod č. 13 Rozdělení dotací 

spolkům a církvím v roce 2024. Ostatní body se posunou.“ 

Návrh usnesení č. 147/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje rozšíření programu zasedání o bod č. 8 Převod majetku na ZŠ a MŠ 
Věžnice, bod č. 9 Stanovení výše úplaty za předškolní vzdělávání, bod č. 10 Stanovení výše úplaty za školní 
družinu, bod č. 11 Odpisový plán pro ZŠ a MŠ Věžnice, bod č. 12 Dodatek č. 2 Chemcomex a bod č. 13 
Rozdělení dotací spolkům a církvím v roce 2024. Ostatní body se posunou. 
Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 147/2023 bylo schváleno. 

 

Program:  

1) Zahájení 

2) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

3) Schválení programu 

4) Kontrola plnění usnesení z minulých zasedání 

5) Nákup zametacího kartáče k malotraktoru KIOTI 

6) Příloha č. 10 ke smlouvě 200664 se Služby města Jihlavy s.r.o. 

7) Dar Římskokatolické farnosti Polná na opravu věže kostela sv. Barbory v Polné  

8) Převod majetku na ZŠ a MŠ Věžnice 

9) Stanovení výše úplaty za předškolní vzdělávání 



10) Stanovení výše úplaty za školní družinu 

11) Odpisový plán pro ZŠ a MŠ Věžnice 

12) Dodatek č. 2 CHEMCOMEX 

13) Rozdělení dotací spolkům a církvím v roce 2024 

14) Plán inventur 2023 

15) Rozpočtová opatření 13/2023 a 14/2023 

16) Vodné a stočné na rok 2024 

17) Obecně závazná vyhláška o poplatku ze psů 

18) Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství 

19) Rozpočet ZŠ a MŠ Věžnice na rok 2024 

20) Rozpočet obce Věžnice na rok 2024 

21) Plán rozvoje obce na rok 2024 

22) Informace z činnosti úřadu 

23) Rozprava členů zastupitelstva 

24) Závěr 

 

 

Návrh usnesení č. 148/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje rozšířený program zasedání. Viz příloha zápisu č. 2. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 148/2023 bylo schváleno 
 

Bod 4 – Kontrola plnění usnesení z minulých zasedání. 

Starosta D. Drahoš: „Před sebou máme soupis všech schválených usnesení a u nich poznámku o splnění či 

nesplnění. Tento soupis bude přílohou zápisu.“ 

Návrh usnesení č. 149/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z minulých zasedání. Viz příloha zápisu č. 3. 
Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

 

Usnesení č. 149/2023 bylo schváleno. 

Bod 5 – Nákup zametacího kartáče k malotraktoru KIOTI 

Starosta D. Drahoš: „Nechal jsem si poslat nabídku od firmy P+L Velké Meziříčí na zametací kartáč a 

sněhovou radlici. Po dohodě s Milanem Chalupníkem jsme pro pořízení kartáče. Je multifunkční. Budeme 

s tím moci zamést štěrk, lupení i malou vrstvu sněhu. Radlici můžeme pořídit v budoucnu.“   

 

Návrh usnesení č. 150/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje nákup zametacího kartáče od společnosti P+L, spol. s r.o. dle 

předložené cenové nabídky za 81 400,- bez DPH. Viz příloha zápisu č. 4. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 150/2023 bylo schváleno. 

 

 



Bod 6 – Příloha č. 10 ke smlouvě 200664 se Služby města Jihlavy s.r.o. 

Starosta D. Drahoš: „Byl za mnou pan Hanzal ze SMJ a dovezl mi návrh přílohy č. 10. V podstatě se jedná o 

zdražení o 6 %. Očekávám ještě dodatek od AVE. S panem Holešákem z HBH odpady jsem už mluvil a jestli 

jsem to dobře pochopil, tak ti by zdražovat neměli.“ 

 

Návrh usnesení č. 151/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje Přílohu č. 10 ke smlouvě 200664 se Služby města Jihlavy s.r.o. viz 

příloha zápisu č. 5. Podpisem Přílohy pověřuje starostu obce. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 151/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 7 – Dar Římskokatolické farnosti Polná na opravu věže kostela sv. Barbory v Polné 

Starosta D. Drahoš: „Na pracovním zasedání jsem Vám přednesl žádost polenské farnosti o příspěvek na 

opravu věže kostela sv. Barbory. Shodli jsme se na daru ve výši 30 000,- Kč. Nechal jsem tedy připravit 

Darovací smlouvu.“ 

 

Návrh usnesení č. 152/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje Darovací smlouvu s Římskokatolickou farností Polná na dar ve výši 30 

000,-. Viz příloha zápisu č. 6. Podpisem Darovací smlouvy pověřuje starostu obce. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 152/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 8 – Převod majetku na ZŠ a MŠ Věžnice 

Starosta D. Drahoš: „T oto souvisí s plánovaným rozšířením kapacity školní kuchyně kvůli vaření pro ZŠ 

Brzkov. Je potřeba převést nové vybavení kuchyně do správy ZŠ a MŠ Věžnice. Zároveň se nějaký starší 

majetek, který byl v původní kuchyni převede na obec. Oba seznamy máme před sebou.“ 

 

Návrh usnesení č. 153/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje předání majetku obce do správy Základní školy a Mateřské školy 

Věžnice viz příloha zápisu č. 7, a převod majetku Základní školy a Mateřské školy Věžnice na obec Věžnice viz 

příloha zápisu č. 8.   

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 153/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 9 – Stanovení výše úplaty za předškolní vzdělávání 

Starosta D. Drahoš: „Podle nové legislativy schvaluje výši úplaty za předškolní vzdělávání zřizovatel. Tak 

tedy navrhuji ve stejné výši, jako doposud. Pan ředitel k tomu vypracoval dokument, který bude přílohou 

zápisu.“ 

Ing. Josef Málek: „Já bych jim to odpustil.“ 

Starosta D. Drahoš: „Nechal bych to ve stejné výši.“ 



 

Návrh usnesení č. 154/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje výši úplaty za předškolní vzdělávání v ZŠ a MŠ Věžnice, p.o. od 1.1.2024 
300 Kč měsíčně. Viz příloha zápisu č. 9 
Pro: 7      Proti: 0    Zdržel se: 1 

Usnesení č. 154/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 10 – Stanovení výše úplaty za školní družinu 

Starosta D. Drahoš:  „Stejná záležitost jako v předchozím bodě.“ 

Ing. Josef Málek: „Já bych jim to zase odpustil.“ 

Jaroslav Kunc:  „Mě by se spíš líbilo, kdyby družina byla i ráno. Rodiče by to ocenili.“ 

Starosta D. Drahoš: „Navrhni to na školské radě. Ale myslím, že o tomto požadavku rodičů ve škole vědí. 

Třeba družinu v dalším období nějak rozšíří.“ 

Návrh usnesení č. 155/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje výši úplaty za školní družinu v ZŠ a MŠ Věžnice, p.o. od 1.1.2024 500 Kč za 
pololetí. Viz příloha zápisu č. 10. 
Pro: 7      Proti: 0    Zdržel se: 1 

Usnesení č. 155/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 11 – Odpisový plán pro ZŠ a MŠ Věžnice 

Starosta D. Drahoš: „Paní účetní Jelínková vypracovala tento odpisový plán. Opět to souvisí s vařením pro 

ZŠ Brzkov“   

 

Návrh usnesení č. 156/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje Odpisový plán pro ZŠ a MŠ Věžnice. Viz příloha zápisu č. 11. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 156/2023 bylo schváleno. 

 

 

Bod 12 – Dodatek č. 2 CHEMCOMEX 

Starosta D. Drahoš: „Toto ještě souvisí s vrty v horní části obce. Původně jsme plánovali po realizaci nových 

vrtů udělat ještě revitalizaci toho stávajícího. Ale nové vrty jsou dostatečně vydatné, takže jsme od tohoto 

záměru s nejistým výsledkem ustoupili. A to je obsahem tohoto dodatku“ 

 

Návrh usnesení č. 157/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje Dodatek č. 2 Smlouvy o dílo se společností Chemcomex. Viz příloha 

zápisu č. 12. Podpisem Dodatku pověřuje starostu obce. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 



Usnesení č. 157/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 13 – Rozdělení dotací spolkům a církvím v roce 2024 

Starosta D. Drahoš: „Na pracovním zasedání jsem Vás informoval o žádostech našich spolků o příspěvek na 

činnost na příští rok, včetně včelařů z HB. Poté jsme ještě obdrželi žádost od společnosti FOKUS, která 

poskytuje terénní služby i u jednoho našeho občana. Žádají nás o 6021,- Kč. Tabulku s návrhem rozdělení 

peněz máme před sebou a bude přílohou zápisu.“ 

 

Návrh usnesení č. 158/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje rozdělení příspěvků spolkům a církvím na rok 2024 dle přílohy zápisu č. 13. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 158/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 14 – Plán inventur 2023 

Starosta D. Drahoš: „Jako každý rok nás čekají inventury. Plán připravila paní účetní včetně rozdělení 

středisek jednotlivým komisím.“ 

 

Návrh usnesení č. 159/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje Plán inventur 2023. Viz příloha zápisu č. 14.  

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 159/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 15 – Rozpočtová opatření 13/2023 a 14/2023 

Starosta D. Drahoš: „Jak jsem vás již informoval při svolání dnešního zasedání, udělali jsme jedno menší 

rozpočtové opaření č. 13 a před sebou máme návrh rozpočtového opatření č. 14/2023. Mělo by být poslední 

v tomto roce.“ 

 

Návrh usnesení č. 160/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice bere na vědomí rozpočtové opatření č. 13/2024 a schvaluje rozpočtové opatření 
č. 14. Viz přílohy zápisu č. 15 a 16.  
Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 160/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 16 – Vodné a stočné na rok 2024 

Starosta D. Drahoš: „Jak jsme již probírali na pracovním zasedání, budeme muset zvýšit cenu za vodné, 

stočné i za odpady. V tomto bodě budeme řešit vodné a stočné. Paní účetní nám vyčíslila skutečné náklady. 

Na vodném to dělá bez dovozu vody 67,31 Kč/m3 a na stočném 40,68 Kč/m3.“ 

Zastupitelé se po delší debatě většinově shodli na výši vodného 40,-/m3 bez DPH a na výši stočného 27,- /m3 

bez DPH. Cenová kalkulace je přílohou zápisu. 

 



Návrh usnesení č. 161/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje s platností od 1.1.2024 vodné ve výši 40 Kč + DPH/m3 a stočné ve výši 

27 Kč +DPH/m3. Kalkulace cen pro vodné a stočné pro kalendářní rok 2024 je přílohou zápisu č. 17.   

Pro: 7      Proti: 0    Zdržel se: 1 

Usnesení č. 161/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 17 – Obecně závazná vyhláška o poplatku ze psů 

Starosta D. Drahoš: „Kvůli změně zákona o poplatcích musíme přijmout novou vyhlášku o poplatku ze psů. 

Vyplnil jsem interaktivní vzor na stránkách ministerstva. Co se týče výše poplatku, neměnil jsem to, jen jsem 

tam už nedal slevu 90 % pro obyvatele na samotách.“ 

 

Návrh usnesení č. 162/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o poplatku ze psů viz příloha zápisu č. 18.   
Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 162/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 18 – Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství 

Starosta D. Drahoš:  „Stejná záležitost jako v předchozím bodě, jen se to týká poplatku za odpadové 

hospodářství. Výjimky jsem v nové vyhlášce nechal stejné. Do nové vyhlášky navrhuji výši poplatku 600 Kč. 

Podle informací paní účetní jsou skutečné náklady v tomto roce 718 Kč na poplatníka a příští rok určitě 

nebudou menší, a navíc se zvedne DPH.“ 

 

Návrh usnesení č. 163/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství viz příloha zápisu č. 19. 
Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 163/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 19 – Rozpočet ZŠ a MŠ Věžnice na rok 2024 

Starosta D. Drahoš: „V tomto bodě máme před sebou návrh rozpočtu školy. Projednávali jsme ho společně 

s p. ředitelem a paní účetní na pracovním zasedání. Je beze změn. A ještě kvůli plánovanému pořízení té 

velké skříně budeme škole schvalovat přesun peněz z rezervního fondu do fondu investic“   

 

Návrh usnesení č. 164/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje rozpočet ZŠ a MŠ Věžnice na rok 2024 v předloženém znění. Viz příloha 

zápisu č. 20. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 164/2023 bylo schváleno. 

 



Návrh usnesení č. 165/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje pro rok 2024 Základní škole a Mateřské škole Věžnice převod částky 

ve výši 50 000 Kč z rezervního fondu do fondu investic. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 165/2023 bylo schváleno. 

 

   

Bod 20 – Rozpočet obce Věžnice na rok 2024 

Starosta D. Drahoš: „Návrh rozpočtu jsme také projednávali na pracovním zasedání.“ 

 

Návrh usnesení č. 166/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje rozpočet obce Věžnice pro rok 2024 v paragrafovém znění. Viz příloha 

zápisu č. 21. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 166/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 21 – Plán rozvoje obce na rok 2024 

Starosta D. Drahoš: „Navrhuji na příští rok dát do plánu následující akce: „Obnova staré kovárny“, Oprava 

splavu a mostu u Lutriánu“, „Rybí přechod“, „Systém domovních čistíren odpadních vod“, „Oprava budovy 

Obecního úřadu“, „Rekonstrukce lávek v obci“, „Projektová příprava na rekonstrukci mostu v horní části 

obce“, „Projektová příprava přístavby budovy ZŠ a MŠ Věžnice“, „Úpravy veřejných prostranství“, „Úpravy 

centrální čistírny odpadních vod.“ 

Místostarosta M. Chalupník: „Ještě bych ta m přidal opravy obecních cest.“  

 

Návrh usnesení č. 167/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice schvaluje v rámci rozvoje obce v roce 2024 akce: „Obnova staré kovárny“, 

Oprava splavu a mostu u Lutriánu“, „Rybí přechod“, „Systém domovních čistíren odpadních vod“, „Oprava 

budovy Obecního úřadu“, „Rekonstrukce lávek v obci“, „Projektová příprava na rekonstrukci mostu v horní 

části obce“, „Projektová příprava přístavby budovy ZŠ a MŠ Věžnice“, „Úpravy veřejných prostranství“, 

„Úpravy centrální čistírny odpadních vod“ a „Opravy obecních cest“. 

Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 167/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 22 – Informace z činnosti úřadu 

Starosta D. Drahoš a místostarosta Milan Chalupník informovali zastupitele o situaci kolem domovních 

čistíren, o situaci kolem vody v dolní části obce a o vrácení cisterny na převoz pitné vody, o vývoji kolem 

rybího přechodu u Lutriánu. Seznámili zastupitele s projektovou dokumentací nové lávky v dolní části obce 

a s projektovou dokumentací na parkové úpravy parku před obecním úřadem. Pan starosta pak informoval 

zastupitele o podání závěrečné zprávy k dotaci na památník a o stavu závěrečné zprávy k dotaci na chodníky 

Návrh usnesení č. 168/2023 

Zastupitelstvo obce Věžnice bere na vědomí informace přednesené starostou a místostarostou obce. 



Pro: 8      Proti: 0    Zdržel se: 0 

Usnesení č. 168/2023 bylo schváleno. 

 

Bod 11 – Rozprava členů zastupitelstva 

Zastupitelé hovořili o možném využití budovy obchodu v dolní části a plánovali svolání finančního a 

kontrolního výboru. 

 

Bod 12 – Závěr  

Ve 21:45 hodin starosta jednání ukončil, poděkoval zastupitelům za účast, za práci pro obec, popřál jim hezké 

svátky a předal všem dárkový balíček jako poděkování. 

 

 

Ověřili:             Ing. Vítězslav Kunc   ……..……………………………… 

 

 

                 MUDr. Stanislav Wasserbauer    ……………………………………… 

 

           

starosta David Drahoš    ……………………………………… 


